
RADA GMINY PAWŁOWICE
ul. Zjednoczenia 60
43-250 Pawłowice

woj, śląskie Protokół z XXV sesji Rady Gminy Pawłowice
przeprowadzonej w dniu 30 marca 2021 r.

Ad. 1
PRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN

Dzień dobry, otwieram XXV sesję Rady Gminy Pawłowice w obecnej kadencji, drugą
w tym roku. Informuję, że sesja Rady Gminy Pawłowice odbywa się w formie zdalnej,

jest transmitowana online oraz nagrywana. Administratorem danych osobowych
utrwalanych na nagraniach jest Wójt Gminy Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są
w celu transmisji i utrwalania za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji,
na podstawie art. 20 ust. 1 b ustawy o samorządzie gminnym oraz art.18 ust. 3 ustawy

o dostępie do informacji publicznej. Więcej informacji na temat zasad przetwarzania
danych można znaleźć na stronie BIP Gminy Pawłowice.
Witam wszystkich radnych, którzy uczestniczą w sesji, witam wójta i zastępcę wójta,
witam kierowników referatów i jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych
powiatowych, Komendanta Komisariatu Policji, witam mieszkańców, którzy obserwują

obrady poprzez transmisję.
Radnych proszę o potwierdzenie obecności na tabletach, dziękuję bardzo. Stwierdzam,

że w obradach uczestniczy 15 radnych.
Wydruk listy obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu.

Ad. 2
Przedstawię teraz porządek sesji:
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności.

2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Zatwierdzenie protokołu z XXIV sesji odbytej w dniu 9 lutego 2021 roku.
4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w. okresie

międzysesyjnym.

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie

międzysesyjnym.

6. Informacje o pracach Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy

Pawłowice na lata 2021 - 2026.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/231/2020 Rady Gminy
Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2021.
9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla policji.

         . : NE see.

11. Podjecie uchwaty w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Pawłowice w 2021 roku.
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13. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Pawłowice uprawnienia
w zakresie określenia wysokości cen i opłat za usługi związane z korzystaniem z tablic
ogłoszeniowych, zamkniętych, na terenie gminy Pawłowice.
14. Podjęcie uchwały w sprawie projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania
ścieków na terenie gminy Pawłowice oraz przekazania go do zaopiniowania organowi

regulacyjnemu.
15. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu
uchwały dotyczącej zmiany w statutach sołectw.
16. Podjęcie uchwały w sprawie statutu Młodzieżowej Rady Gminy Pawłowice.
17. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apeli dotyczących lecznictwa uzdrowiskowego.

18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji wielokrotnej w zakresie masowych



szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2. 19. Informacje Wójta i Przewodniczącego

Rady.
20. Wolne głosy i wnioski.
21. Zakończenie obrad.
Czy ktoś ma uwagi bądź poprawki do porządku obrad?

WÓJT FRANCISZEK DZIENDZIEL

Panie Przewodniczący, proponuję wycofać z dzisiejszego porządku obrad dwa punkty:
punkt 10 i punkt 12, one dotyczą: inwestycji służących ochronie powietrza - projekt
uchwały jest w punkcie 10, w 12 punkcie jest udzielenie spółkom wodnym dotacji
celowej. Te projekty uchwał wymagają pozytywnej opinii Ministra Rolnictwa i Rozwoju
Wsi i do tego momentu te opinie nie wpłynęły do Urzędu Gminy, dłatego nie mogędzisiaj
ich przedstawić do procedowania.
Następna rzecz dotycząca porządku obrad: proponuję wprowadzić nowy punkt 19,
a mianowicie dotyczy on podjęcia uchwały w sprawie zwolnień z podatku

od nieruchomości grup przedsiębiorców. Związane to jest z działalnością
na skutek Covid-19, dotyczy to naszych przedsiębiorców, restauratorów. Proszę
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały.

PRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN
Dziękuję bardzo, czy ktoś w związku z tym chciał jeszcze zabrać głos przed głosowaniem

(nie zgłoszono).
W takim razie poproszę o głosowanie poprzez wykreślenie punktów 10 i 12.
Obwieszczam, że 15 osób zagłosowało za.

Wyniki imienne: ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik,
Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki,

Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek,

Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski

Poproszę teraz jeszcze o głosowanie nad wprowadzeniem uchwały w sprawie zwolnień
z podatku od nieruchomości lub przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa
pogorszeniu związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych

z powodu Covid-19.
15 radnych głosowało za przyjęciem i wprowadzeniem do porządku obrad tego punktu.
Wyniki imienne: ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik,
Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki,

Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek,
Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski

W związku z tym jako punkt 19 wprowadzamy to głosowanie nad uchwałą, a punkt
19 zostaje 20, 20 zostaje 21, a punkt 21 przenosimy jako 22.
Przechodzimy do punktu 3.

Ad. 3

Przyjęcie protokołu z XXIV sesji z 9 lutego 2020 roku. Projekt protokołu radni mieli
udostępniony na tabletach, jest również udostępniony w BIP-ie. Została naniesiona jedna
drobna poprawka, którą radni zaakceptowali na posiedzeniu komisji 23 marca, nie
wpłynęły inne, w związku z czym protokół uważam za przyjęty.

Ad. 4

Proszę Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Grzegorza Cyrulika o odczytanie wykazu
pism, jakie wpłynęły do Rady w okresie międzysesyjnym.

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GRZEGORZ CYRULIK
Szanowni Państwo, do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym, to jest od 9 lutego
do 30 marca wpłynęły następujące pisma:
1. Informacja Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego o terminie posiedzenia niejawnego
dotyczącego skargi na uchwałę dotyczącą stawek opłat za zajęcie pasa drogowego;



2. Pismo sołtysa Warszowic i Krzyżowic w sprawie połączenia ulicy Stawowej

w Warszowicach z ulicą boczną do ulicy Sląskiej w Krzyżowicach.

3. Uchwały Rady Gminy Suszec, Rady Gminy Miedźna, Rady Powiatu Pszczyńskiego

popierające apel Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój w sprawie sytuacji uzdrowiska;

4. Korespondencja dotycząca postanowienia o umorzeniu śledztwa;

5. Pismo Towarzystwa Entuzjastów Kolei z Wodzisławia Sląskiego w sprawie odbudowy

odcinka kolei do Wodzisławia Śląskiego;

6. Projekt regulaminu zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków przesłany przez

Wodociągi Pawłowice oraz Jastrzębski Zakład Wodociągów i Kanalizacji;

7. Sprawozdanie z realizacji Programu wspierania rodziny w latach 2018 - 2020 w gminie

Pawłowice;

8. Petycja dotycząca wydania opinii w sprawie przeprowadzenia referendum ludowego;

9. Wyrok Wojewódzkiego Sądu  Administracyjnego w Gliwicach odmawiajacy

sprostowania zapisów w wyroku z 25 listopada 2020 w zakresie określenia przedmiotu

unieważnionej uchwały;

10. Informacja Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego o terminie niejawnego

posiedzenia sądu w sprawie skargi na uchwałę dotyczącą Lokalnego programu wspierania

uzdolnionych uczniów i młodzieży dla programu stypendialnego Motywacja;

11. Dwukrotna petycja dotycząca poparcia Rządu Tymczasowego Rady Stanu Narodu

Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego;

12. Pismo Ruchu Autonomii Śląska w sprawie informowania mieszkańców o możliwości

deklarowania narodowości śląskiej w czasie narodowego spisu powszechnego;

13. Pismo kancelarii Prezydenta RP potwierdzające odbiór uchwały w sprawie petycji pani

Teresy Garland dotyczącej zakazów i ograniczeń wprowadzonych na terenie Polski

w związku z pandemią;

14. Pismo posła Grzegorza Gaży dotyczące wystąpienia do Głównego Inspektora

Transportu Drogowego w sprawie instalacji fotoradaru w Warszowicach;

15. Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2020 roku;

16. Odpowiedź na wniosek radnego Grzegorza Cyrulika dotyczący publikacji interpelacji

radnych w gazecie Gminne Racje;

17. Pisma niepublicznych przedszkoli: Jaś i Małgosia, Iskierka Zgromadzenia Sióstr

Służebniczek, Eduś, dotyczące aktualizacji podstawowej kwoty dotacji dla przedszkoli

niepublicznych;

18. Zawiadomienie o sesjach Rady Powiatu Pszczyńskiego;

19. Pismo arcybiskupa Wiktora Skworca,

20. Życzenia świąteczne, do których się również zaraz na początku dołączam, dziękuję

bardzo.

PRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, pan Wiceprzewodniczący wyprzedził nas wszystkich w ten sposób.

W takim razie my możemy przechodzić do punktu 5. Proszę pana Wójta o informację

o działalności międzysesyjnej.

Ad. 5
WOJT FRANCISZEK DZIENDZIEL

Szanowni państwo, ostatnia sesja odbyła się 9 lutego.

Sprawozdanie z działalności Wójta, Urzędu Gminy i jednostek gminnych, komunalnych.

I tak, w tym okresie podsumowano wyniki za ubiegły rok i sporządzono sprawozdanie

roczne, jest ono przekazywane do Regionalnej Izby Obrachunkowej, jak również do Rady

Gminy. Dochody za ubiegły rok wykonano w wysokości 99% to jest 121 mln zł, a wydatki

wykonano w 90%planu, to jest 122 mln zł. Bilans za 2020 rok zamknął się niestety

stratą 800 tys. zł. Główną przyczyną straty był niedobór wpływów z podatku oraz

z powodu zamknięcia w trakcie epidemii basenu, Domu Kultury, lodowiska, oczywiście

byliśmy pozbawieni możliwości biletowania za wejścia. Teraz, w tym roku 2021 po dwóch

miesiącach dochody zostały wykonane w 21, 9%planu, to jest uzyskano 26 500 tys. zł,

a wydatki zrealizowana w wysokości 12,5%, według naszego planu budżetu to jest
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17 mln zł. Gmina ma do spłacenia pożyczki zaciągnięte w Wojewódzkim Funduszu
Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości 2400 tys. złotych,
oraz zaplanowaną na ten rok kolejną pożyczkę w wysokości 1 400 tys. zł,
by dofinansować wymiany 200 sztuk kotłów centralnego ogrzewania. Pożyczki te będą
spłacane do 2026 roku. Ze względu na zamknięte obiekty sportowe oraz Dom Kultury
pojawia się problem dalszego ich finansowania.
Z inwestycji realizowane są budowy: ulicy Zapłocie, ulicy Wodzisławskiej wraz z rondem
i ulicy Pszczyńskiej w Pawłowicach, mostu nad rzeką Pszczynką wraz z rondem

na skrzyżowaniu ulicy Zwycięstwa z ulicą Śląską w Krzyżowicach, zakończono budowę
parkingu przy ulicy Wodzisławskiej na osiedlu w Pawłowicach, w Jarząbkowicach
rozpoczęto budowę ulicy Kwiatowej. Rozstrzygnięto również przetargi na budowę ulicy
Sienkiewicza w Golasowicach, zakończono budowę oświetlenia drogi gospodarczej
na odcinku od ulicy Kościelnej w Warszowicach do ulicy Zjednoczenia 16 w Pawłowicach.
Po rozbudowie Zespołu Szkolno-Przedszkolnego i budowie parkingu aktualnie trwają
prace przy budowie sali gimnastycznej i biblioteki w Golasowicach.
Zakończono budowę placu zabaw ze ścieżkami edukacyjnymi w Pielgrzymowicach przy
Szkole Podstawowej. Szkoła Podstawowa w Pielgrzymowicach również otrzymała
dofinansowanie w wysokości 50 tys. zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska
i Gospodarki Wodnej na realizację zielonej pracowni. Do końca dobiega przebudowa
sauny przy basenie w Pawłowicach. Trwa budowa kanalizacji sanitarnej na ulicy
Gruntowej i Borowej w Pielgrzymowicach oraz trwa również przebudowa wodociągu przy
ulicy Wodzisławskiej w Pawłowicach.
Zakupiono działkę w Krzyżowicach, na której Jastrzębska Spółka Węglowa projektuje
obiekt domu ludowego ze strażnicą. W trakcie wykonywania jest również projekt
rozbudowy Zespołu Szkolno-Przedszkolnego z salą gimnastyczną w Krzyżowicach.
W miesiącu marcu dla mieszkańców Gminy Pawłowice uruchomiono w Urzędzie Gminy
punkt informacyjny „Ekodotacje” w zakresie możliwości pozyskiwania dotacji
do inwestycji proekologicznych, w tym z programów gminnych na wymianę kotłów
centralnego ogrzewania, budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, utylizacji azbestu
oraz również z projektów krajowych: Czyste powietrze, Mój prąd.
Zakupiono 220 budek lęgowych dla ptaków, które zwalczają owady. Gmina otrzymała
od PSPO 1000 sztuk pojemników z nasionami łąki kwiatowej oraz 1100 książeczek dla
dzieci i 200 książek dla dorosłych w ramach realizowanego programu Cud - miód.

W trakcie realizacji złożonych przez gminę oraz gminne jednostki jest 48 projektów
unijnych i krajowych, wojewódzkich i Fundacji Jastrzębskiej Spółki Węglowej. Niestety
część wniosków dotyczących dofinansowania, między innymi te wnioski covidowe, nie
zostały w tej chwili jeszcze przyznane, rozpatrzone: na wymianę między innymi kotłów
w szkołach składaliśmy, budowę dróg lokalnych, również modernizację ośrodka zdrowia
na osiedlu, również te programy inwestycyjne w sołectwach popegeerowskich.
W celu zabezpieczenia naszego rejonu przed suszami oraz powodziami konsultowany jest

projekt budowy zbiornika Mizerów na rzece Pszczynce. Obejmuje on nie tylko gminę
Suszec, ale częściowo również wschodnią część sołectwa Warszowice. Na spotkaniu
z Prezesem Wód Polskich informowałem o możliwości retencjonowania na stawach
rybnych, chociażby tak na przykładzie - w Pawłowicach na stawie Lebiodowiec. Również
z rybakami, właścicielami stawów rybnych z naszego terenu, w ramach Żabiego Kraju
temat był podnoszony i być może ta retencja, która na zbiorniku w Mizerowie, mogłaby

wynieść 2 600 tys. m3, jest w stanie zgromadzić na stawach w naszym regionie, na

stawach rybnych około 5 mln m3.
Otwarto oferty w przetargu na budowę punktu selektywnej zbiórki odpadów,
w najbliższych dniach umowa będzie podpisana. Na budowę PSZOK-u mamy
zagwarantowaną dotację finansową z budżetu państwa.
Wypłacono 187 rolnikom 200 000 zł zwrotu podatku akcyzowego.

W ramach przygotowań do unijnego programu sprawiedliwej transformacji energetycznej
odbywają się liczne spotkania z przedstawicielami rządu, samorządu województwa,
również z samorządami naszego Województwa Sląskiego. Są również bardzo aktywni
i jedną z dominujących ról odgrywają przedstawiciele związków zawodowych, dotyczy to



umowy społecznej dla Śląska i powołania nowego funduszu, który miałby

zrekompensowaćlikwidację kopalń, górnictwa na terenie Śląska.
To tyle z ważniejszych informacji, które przedstawiłem, szczegółowe informacje naszych

referatów jak i jednostek zostały przekazane radnym, dziękuję, to tyle informacji.
Informacje referatów i jednostek organizacyjnych - zał. nr 2 do protokołu.

PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję panu Wójtowi, przechodzimy w takim razie do kolejnego punktu 6, w którym

poproszę przewodniczących komisji o informację.

Ad. 6
Na początek poproszę panią przewodniczącą Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego

panią Karolinę Szymaniec - Mlicką.
KAROLINA SZYMANIEC - MLICKA PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA

KOMUNALNEGO
Dziękuję, w okresie międzysesyjnym Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego oraz

Komisja Działalności Społecznej, czyli cała Rada odbyła 3 posiedzenia: 16 marca,

23 marca i także dzisiaj 30 marca.
16 marca spora część komisji wspólnej była poświęcona rozmowom na temat funduszu

sołeckiego oraz propozycji funduszu obywatelskiego. Po rozmowie z sołtysamii dyskusji

wśród radnych, Rada Gminy zdecydowała że jakby jeśli chodzi o narzędzia partycypacji

obywateli w podziale środków finansowych o pozostanie na dzień dzisiejszy przy funduszu

sołeckim. Następnie przeszliśmy do opiniowania uchwał. Zaopiniowano uchwałę

dotyczącą zmian w budżecie gminy na 2021 rok, zaopiniowano także projekt uchwały

w Sprawie przekazania środków finansowych na fundusz wsparcia policji dla Komendy

Powiatowej Policjj w Pszczynie. Zaopiniowano projekt uchwały w sprawie upoważnienia

Wójta Gminy Pawłowice do określenia wysokości stawek opłat za usługi związane

z korzystaniem z zamykanych tablic ogłoszeniowych na terenie gminy Pawłowice.

Zaopiniowaniu także projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji do inwestycji służących

ochronie powietrza, następnie opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie programu opieki

nad zwierzętami bezdomnymi, zaplanowaliśmy także projekt uchwały w sprawie

przeprowadzenia konsultacji społecznych w sprawie zmian w statutach sołectw, zmiany te

dotyczą kadencji sołtysów. Zaopiniowaliśmy także poparcie stanowiska Rady Gminy

Goczałkowice w sprawie wystąpienia z apelem dotyczącym uzdrowiska. Rozmawialiśmy

także o programach stypendialnych dla naszych uczniów oraz studentów - w tym

obszarze Rada Gminy nie podjęła jeszcze ostatecznych decyzji. 16 marca w części

przeznaczonej tylko dla Komisji Gospodarczej opiniowaliśmy także projekt regulaminu

zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków, a także uchwały w sprawie dotacji

dla spółek wodnych. W dniu 23 marca w części wspólnej obu komisji opiniowaliśmy

zmiany w budżecie gminy na 2021 rok oraz zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej.

Rozmawialiśmy także po raz kolejny w sprawie udzielenia dotacji do inwestycji służących

ochronie powietrza na terenie gminy Pawłowice, dotyczyło to zmian w regulaminie.

Przedstawiona została także informacja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o rozpatrzeniu

petycji dotyczących szczepionek przeciwko SARS-CoV-2. Szeroko został omówiony przez

pracowników Urzędu Gminy temat pozyskanie i zagospodarowania środków

pozabudżetowych krajowych i unijnych i tu radni byli pod dużym wrażeniem i wyrażali

swoje podziękowanie dla pracowników odpowiedzialnych na tych obszarach

funkcjonowania Urzędu Gminy. W część przeznaczonej tylko dla Komisji Gospodarczej

nie było tematów. W dniu dzisiejszym Rada Gminy spotkała się na komisji wspólnej, aby

jeszcze zaopiniować projekt uchwały dotyczący udzielenia zwolnienia z podatku

od nieruchomości dla określonych grup przedsiębiorców. To wszystko, dziękuję.

PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, poproszę teraz pana Zbigniewa Duszę - przewodniczącego Komisji

Działalności Społecznej.



PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA
Komisja Działalności Społecznej, jak już pani przewodnicząca Komisji Gospodarczej

powiedziała, spotkała się na komisjach wspólnych 16, 23 i 30 marca. A w części odrębnej
Komisja Społeczna 16 marca zapoznała się z Raportem z wykonania Gminnego Programu
Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2020, następnie zapoznała się z regulaminem
wynagradzania nauczycieli w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez gminę

Pawłowice oraz zaopiniowała projekt uchwały w sprawie statutu Młodzieżowej Rady
Gminy, dziękuję
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, poproszę przewodniczącego Komisji Rewizyjnej pana Krzysztofa
Worynę.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ KRZYSZTOF WORYNA

Dziękuję, w okresie międzysesyjnym to jest od 9 lutego do 30 marca Komisja Rewizyjna
odbyła 3 posiedzenia: 24 lutego skontrolowano rozliczenie środków finansowych
uzyskanych z opłat za zezwolenia na obrót alkoholem w roku 2020, a następnie
skontrolowano wydatkowanie środków przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Pawłowicach
w roku 2020. Do przedstawionych przez pracowników Urzędu materiałów odnośnie
rozliczenia środków z opłat koncesyjnych Komisja nie wniosła zastrzeżeń, zasugerowała
jedynie wprowadzenie warsztatów o nałogach dla dzieci w klasach 7 i 8 szkoły
podstawowej. W drugiej części udano się do placówki OPS, gdzie pani dyrektor wraz
z główną księgową OPSu przedstawiły warunki lokalowe i poza omówieniem
przedstawionych Komisji materiałów i odpowiedziach na zadanie podczas kontroli

pytania, omówiła problemy z jakimi boryka się OPS. Komisja do przedstawionych
materiałów nie wniosła uwag. Jednakże sformułowała następujące wnioski, i w tym

miejscu prosi Radę o pokłonienie się nad przedstawionymi wnioskami: pierwszy wniosek
o rozbudowę budynku OPS, drugi wniosek o ryczałty dla pracowników OPS poruszających
się po miejscu zatrudnienia, trzeci wniosek o przeanalizowanie przez Komisję wspólną
Rady Gminy systemu wynagrodzeń pracowników OPS w porównaniu z innymi
jednostkami Gminy, czwarty wniosek o zwolnienie ze sprawozdania półrocznego
w związku z brakiem takiego obowiązku ustawowego, piąty wniosek o odstąpienie
od utworzenia filii placówek dziennego wsparcia na rzecz organizowania warsztatów
dla wszystkich dzieci ze środków alkoholowych. 10 marca w budynku Urzędu Gminy
ponownie omawiano wątpliwości dotyczące Wodociągów Pawłowice, na co wyjaśnień
udzielili Wójt i Wicewójt Gminy. Następnie skontrolowano działalność Gminnego Zespołu
Oświaty, wydatkowanie środków finansowych przeznaczonych na oświatę z podziałem
na poszczególne placówki szkolne i przedszkolne w roku 2020, w tym dowóz dzieci
do szkół, stołówki, świetlice szkolne, dotacje dla przedszkoli niepublicznych i żłobka.
Temat przedstawiał Dyrektor GZO oraz główna księgowa. Do przedstawionych podczas
kontroli materiałów i wyjaśnień oraz dosłanych w późniejszym czasie odpowiedzi
na nurtujące radnych obecnych na posiedzeniu materiałów, nie otrzymałem informacji
jakoby członkowie Komisji wnosili uwagi. Nadmieniam że protokół z kontroli nie został
jeszcze zaakceptowany przez Komisję Rewizyjną, co najprawdopodobniej nastąpi
na najbliższym posiedzeniu. Ostatnie trzecie posiedzenie odbyło się 24 marca w sposób
zdalny. Kontrolowano rozliczenie dotacji z budżetu gminy, przychodów i kosztów
Gminnego Ośrodka Sportu w roku 2020, tematykę przedstawił dyrektor i główny
księgowy GOS-u. Do przedstawionych materiałów finansowych i wyjaśnień i odpowiedzi
na zadane pytania Komisja nie wniosła uwag. Członkowie chcieli pochwalić bezpośrednio
zarządzających GOS-em za pracę w ciężkim okresie, za przygotowanie wirtualnego
spaceru po remontowanej saunie oraz podziękować pracownikom GOS za pracę, którą
wykonali przy rozbudowie sauny i pracach ogólnoremontowych, dzięki którym można
było zaoszczędzić pieniądze na usługach remontowych. Chciałbym jeszcze raz
przypomnieć radnym, że wszystkie protokoły i materiały z Komisji Rewizyjnej dostępne

są w biurze Rady, a także jest możliwość zapoznania się z nimi na tabletach , dziękuję.

PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo. Na koniec proszę przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

pana Tomasza Żuchowskiego.



PRZEWODNICZĄCY KOMISJI SKARG, WNIOSKÓWI PETYCJI TOMASZ ŻUCHOWSKI

Dzień dobry, Komisja spotkała się jeden raz, w dniu 17 marca. Przedmiotem posiedzenia
były trzy petycje dotyczące szczepień przeciwko wirusowi Sars-CoV-2. Komisja

po przeanalizowaniu petycji postanowiła nie uwzględniać tych petycji i przekazać się do

organów właściwych, to jest Sejmu, Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, Prezesa Rady
Ministrów i Rzecznika Praw Obywatelskich. Radnym ustalenia komisji zostały przekazane
na komisji w dniu 23 marca. Dziękuję

PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN
Dziękuję bardzo, związku z tym przystępujemy do podejmowania uchwał. Projekty
uchwał były omawiane na posiedzeniach Komisji w dniach 16,17 i 23 marca, również
w dniu dzisiejszym. Radni mają je udostępnione na tabletach, a mieszkańcy mają je
widoczne w BIP-ie. Do każdego projektu uchwały dołączone jest uzasadnienie.

Ad. 7.

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Pawłowice

na lata 2021-2026. Projekt uchwały był omawiany przez Komisje w dniu 23 marca
i uzyskał pozytywną opinię:
- Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 6 głosów za, 3 wstrzymujące się,
- Komisji Działalności Społecznej - jednogłośnie 6 głosów za.
Czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie? nie widzę. W związku, z tym przechodzimy
do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie
Finansowej gminy Pawłowice na lata 2021- 2026. Dziękuję, 14 radnych
zagłosowało za, przy jednym wstrzymującym się. Dziękuję bardzo.
Wyniki imienne: ZA (14) : Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr
Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk
Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil
Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski
WSTRZYMUJĘSIĘ (1) Krzysztof Woryna
Uchwała nr XXV/266/2021 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie

Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2021 — 2026 stanowi zał. nr 3 do protokołu.

Ad. 8
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/231/2020 Rady Gminy Pawłowice
w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2021. Projekt uchwały był
również omawiany przez Komisje w dniu 23 marca i uzyskał pozytywnąopinię:
- Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 6 głosów za, 3 głosy wstrzymujące się,
- Komisji Działalności Społecznej - jednogłośnie 6 głosów za.
Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? ( nie było) W takim razie przechodzimy do
głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/231/ 2020 Rady
Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2021.
14 radnych głosowało za, przy jednym wstrzymujących się. Dziękuję bardzo.
Wyniki imienne: ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik,
Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki,
Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek,
Tomasz Żuchowski
WSTRZYMUJĘSIĘ (1) Krzysztof Woryna
Uchwała nr XXV/267/2021 w sprawie zmiany uchwały XXIII/231/2020 Rady
Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2021
stanowi zał. nr 4 do protokołu.

Ad. 9
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla policji. Projekt uchwały
był omawiany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego oraz Komisję Działalności
Społecznej w dniu 16 marca, a następnie 23 marca i uzyskał opinie:
- Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 3 głosy za, 4 głosy przeciw i dwa głosy

wstrzymujące się,



- Komisji Działalności Społecznej 3 głosy za, 1 głos przeciw i 2 głosy wstrzymujące.
Czy ktoś chciałby podjąć dyskusję w tym punkcie? Poproszę pana Grzegorza Cyrulika.
RADNY GRZEGORZCYRULIK

Szanowni państwo, na ostatnich dwóch komisjach dyskutowaliśmy na temat
przeznaczenia środków dla policji i na początku byłem gotów poprzeć przeznaczenie
środków do Komisariatu w Pawłowicach, gdyż są tam policjanci, którzy są bardzo blisko
naszych mieszkańców, dobrze się współpracuje z naszą policją, jednak jestem przeciwny
finansowaniu Komendy Powiatowej Wydział Ruchu Drogowego w Pszczynie, ze względu
na to, że mamy szereg innych wydatków, na które też potrzebujemy pieniądze, potrzeba
dołożyć pieniędzy do wymiany pieców. Dlatego jestem przeciwny, aby Wydział Ruchu
Drogowego od tego uzależniał patrolowanie naszych dróg na terenie naszej gminy, pod
warunkiem uzyskania środków. Dziękuję bardzo.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, poproszę pana Tomasza Żuchowskiego.
RADNY TOMASZ ŻUCHOWSKI
Ja również postanowiłem zabrać głos. Podobnie jak radny Grzegorz Cyrulik też jestem
za przekazaniem środków do naszego Komisariatu, ale nie rozdzielania tej kwoty
na Komisariat Policjj w Pawłowicach i Wydział Ruchu Drogowego z Pszczyny. Wolałbym
żeby te pieniążki trafiły wszystkie do naszego Komisariatu, dlatego też dziś będę głosował
przeciwko tej uchwale, dziękuję.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN
Dziękuję bardzo, pan Kamil Wawrzyczek.
RADNY KAMIL WAWRZYCZEK

Podobnie nie mam nic przeciwko przekazaniu środków na działalność Komisariatu
w Pawłowicach, tak jak moi przedmówcy, nie podzielam tej koncepcji podziału środków
także między drogówkę w Pszczynie, ale niestety odniosę się negatywnie to tej uchwały,

dziękuję.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, pani Bogusława Pietrek.
RADNA BOGUSŁAWAPIETREK

Cieszę się bardzo, że radni nie zmienili zdania, bo od samego początku uważam,
że pieniądze powinny być przekazane naszemu posterunkowi policji, bo oni właściwie
o nas dbają, nawet nie wiem czy Pszczyna chciała od nas te pieniądze i byłoby to prawie
tak na wyrost. Myślę, że powinniśmy wspierać nasz Komisariat i naszych policjantów,
dziękuję.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję pani Bogusławo, pani Karolina Szymaniec - Mlicka.
RADNA KAROLINA SZYMANIEC - MLICKA
Dziękuję, ja podobnie jak moi przedmówcy, pomimo tego, że zazwyczaj jestem bardzo

krytyczna co do naszego posterunku, ale nie ma u mnie takiej chęci dzielenia tych
środków pomiędzy nasz posterunek a Komendę Powiatową, tak, że będę głosować
przeciw, dziękuję.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, pan wójt Franciszek Dziendziel.

WÓJT FRANCISZEK DZIENDZIEL

Szanowni państwo, może na jedną część pytania odpowiem: to policja zarówno
Komisariat Policji w Pawłowicach jak Komendant Policji w Pszczynie zwracał się z prośbą
o możliwość, jeżeli chcemy dodatkowe patrole, bo to jest nie na patrole typowektóre są,
to są na dodatkowe patrole, o które wnioskują zarówno sołtysi w szczególności,
jak i również niektórzy radni, to są o dodatkowe patrole, które są oczekiwane
na niektórych odcinkach naszych dróg, czy to powiatowych czy to gminnych. To nie są
standardowe, to co w zakresie policji jest, tak samo jak to jest, które Komisariat Policji
w Pawłowicach wykonuje, patrole czy to piesze czy z samochodu. Natomiast to dotyczy
tych dodatkowych, o ile by były. Jeżeli nie będzie - nie będzie takowego finansowania,
dlatego w projekcie uchwały jest: dofinansowanie do policji na patrole - nie pisze czy to
jest na powiat czy na komisariat naszej policji w Pawłowicach. Były problemy, jeżeli

chodzi o obłożenie, zarówno czy to było związane z kultem religijnym procesje, czy nasze



przemarsze z okazji 11 Listopada, czy szlakiem ofiar oświęcimskich. Wtedy nie mamy
takiej możliwości, aby zabezpieczyć te imprezy przez patrole, ponieważ nasza policja

w Pawłowicach nie ma takowych uprawnień. W związku z tym zwracamysię i dziękuję

serdecznie tutaj Policji Powiatowej w Pszczynie, za możliwość zabezpieczania, to było w
formie jakby sponsoringu - dodatkowy patrol przyznany. Natomiast niezręcznie nam jest
jeżeli prosimy, a byłaby taka możliwość, taki patrol zamówić i po prostu go opłacić.
Dziękuję bardzo.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję, pan Andrzej Szaweł poproszę.
RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ
Proszę państwa, tego nie rozumiem co tutaj zostało powiedziane. Popieram pana Wójta,

bo na spotkaniach sołtysów to sołtysi pierwsi jak najwięcej mówią na temat, żeby były

patrolowane odcinki drogi w miejscach, gdzie właśnie przekraczana jest ta prędkość,
gdzie zaludnienie jest duże i uważam, że te pieniążki powinny być jak najbardziej
podzielone, a Komendant Policji z Pszczyny i z Pawłowic się dogadają. Nie tylko
Pawłowice powinny być cały czas kontrolowane, dodatkowe patrole i tak dalej, ale są inne
sołectwa. Owszem, nie mówię, że patrole z Pawłowic nie kontrolują sołectw, ale uważam
że w niektórych momentach ta kontrola policji powiatowej powinna być jak najbardziej
szersza. Ostatnio prosiłem o kontrolę na parkingu w Warszowicach, ostatnio widziałem
jak ta kontrola była, tak, że uważam, jestem przeciwko temu, żeby tylko dawać na
policję w Pawłowicach. Powinny te pieniążki być i wspólnie niech sobie podzielą, dziękuję.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, pan Zbigniew Dusza.
RADNY ZBIGNIEW DUSZA

Jestem za podziałem środków ze względu na zwiększenie bezpieczeństwa w gminie
Pawłowice, dziękuję bardzo.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, nie widzę więcej chętnych osób. Ja ze swojej strony jeszcze chciałbym
też się wypowiedzieć w tej kwestii. Ja warunkowo jestem za tym, bowiem widzę bardzo
dużą potrzebę chociażby kontroli prędkości u nas w Warszowicach, w tym newralgicznym
punkcie przy wyjeździe chociażby z ulicy Stawowej, gdzie to od strony Żor samochody
wręcz śmigają, nie patrząc na cokolwiek, więc przy tych warunkach, że na przykład tam
nasza policja powiatowa by mogła w końcu stanąć i też coś "postraszyć". To ja jestem
pod tym warunkiem za tym, ażeby również rozdzielić, nie jest określone w jakiej
proporcji, ale również żeby wziąć pod uwagę te wsie "ościenne", które mają trochę inne
również problemy. Widzę jeszcze pana zastępcę komendanta Pawłowic, poproszę o głos.

ZASTĘPCA KOMENDANTA KOMISARIATU POLICJI PAWŁOWICE SEBASTIAN POPIELARZ

Dzień dobry, ja właśnie w kwestii tego ruchu drogowego chciałbym państwu tylko
powiedzieć, że jeżeli ten ruch drogowy będzie na naszym rejonie, będzie on pełne
8 godzin tylko i wyłącznie do dyspozycji naszego dyżurnego, te wszystkie problemy

co państwo zgłaszają w trakcie tych spotkań sołeckich, czy tutaj w trakcie Rady Gminy,
to wszystkie te czynności ruch drogowy będzie wykonywał tylko i wyłącznie na terenie
naszej gminy, nie będzie dysponowany nigdzie indziej, bo takiej możliwości nie będzie.
My to już podkreślaliśmy w rozmowie z Naczelnikiem Wydziału Drogowego
i Komendantem tak, że państwo się nie muszą o to martwić. Tam gdzie państwo chcą
kontrole prędkości wówczas ten patrol, który będzie dysponowany z Ruchu Drogowego
będzie tam stał i będzie kontrolował prędkość i także wykonywał inne czynności, które
państwo zgłoszą i które oni będą mieli w zakresie swoich zadań. Dziękuję bardzo.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, czy ktoś jeszcze? Pan Tomasz Żuchowski jeszcze, poproszę o udział
w dyskusji.
RADNY TOMASZ ŻUCHOWSKI
I tak, ja tutaj akurat o tych rozmowach nie wiedziałem nawet wcześniej, więc chciałam
zapytać, czy jest jakaś może przewidziana ilość tych patroli, które będą na przykład
w miesiącu przeznaczone na tutaj naszą gminę i które będą tutaj tą naszą lokalną
Społeczność obsługiwać. Dziękuję.



WÓJT FRANCISZEK DZIENDZIEL

Te środki, które są w dyspozycji na patrole dodatkowe to w większości my zlecamy
w imieniu między innymi sołtysów, radnych, mieszkańców. Tak, że tutaj pan radnyjeżeli
pyta, to się to dzieje w ten sposób, a niezależnie jeżeli policja, nasz Komisariat stwierdzi

jakieś zagrożenie, to również w uzgodnieniu z nami, ponieważrozliczane są wszystkie te

godziny przez Urząd Gminy, dziękuję bardzo.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, pan Piotr Fojcik jeszcze poproszę.

RADNYPIOTR FOJCIK
Dzień dobry, ja od początku byłem na tak i mam nadzieję, że słowa pana Zastępcy
Komendanta, zmienią zdanie inni radni i zagłosują na podział tych środków, ponieważ
nasz Komisariat Pawłowicki nie ma wydziału drogówki, a jest to nam potrzebne, dziękuję.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, pan Kamil Wawrzyczek.
RADNY KAMIL WAWRZYCZEK

To znaczy troszkę mnie zaskoczyło właśnie stanowisko Komendanta posterunku
w Pawłowicach, bo myślałem, że jednak gdzieś tam będzie pozytywnie się zapatrywał na
to, że jest taka grupa radnych, którzy chcieliby pełną kwotę środków przeznaczyćtylko
na nasz posterunek. Moje obawy przede wszystkim wynikają z tego, że wiemy, że
sołectwa mają duże potrzeby, jeśli chodzi o patrole policji, nocne, wieczorne i tak dalej,
tak związane z jakimiś potencjalnymi zagrożeniami i obawiałbym się tego, że gdzieś tam
potem moglibyśmy usłyszeć może, że środki zostały podzielone i że w tym momencie już
tym bardziej nie mamy możliwości jakby zwiększenia liczby takich patroli w sołectwach
pod tym kątem. Słysząc takie zdanie - myślę że można spróbować, ale na pewno będę
gdzieś tam czujny na argumenty, które gdzieś tam ewentualnie ktoś powiedział, że nie
ma możliwości wysłania jakiś dodatkowych patroli, no bo nie ma chociażby źródeł
finansowania tego, no bo szczerze jednak gdzieś tam można cos zawsze
wygospodarować, a nawet się czymś podzielić z powiatem, dziękuję.

ZASTĘPCA KOMENDANTA KOMISARIATU POLICJI PAWŁOWICE SEBASTIAN POPIELARZ

Ja bym chciał pana uspokoić, bo te wszystkie służby, które będą z ramienia ruchu
drogowego, będą konsultowane z nami i uważam, że gro tych służb będzie

wykonywanych, nawet bym mógł powiedzieć, że 3/4 przez policjantów naszego
Komisariatu, że to tak nie będzie, że to pół na pół. Tak, że chciałbym uspokoić, na pewno
to co państwo zgłoszą dla służby patrolowej czy dla dzielnicowych na pewno zostanie
spełnione, będą większe ilości patroli, żeby społeczeństwo w sołectwach czuło się
bezpiecznie, dziękuję.

PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, pan Krzysztof Woryna jeszcze, poproszę o udział w dyskusji.

RADNY KRZYSZTOF WORYNA

Ja myślę, że powinniśmy spróbować pójść za podziałem tych środków z uwagi na to, że

nawet tutaj Zastępca Komendanta mówii tak jak tutaj radny Szaweł też mówił, sołtysi
zabiegają o to, żeby ta policja drogowa, typowo drogowa, się pojawiła w sołectwach, nie

tylko w samym sołectwie Pawłowice. Tutaj też Zastępca Komendanta potwierdził ten fakt,
że my o to zabiegany jako sołtysi i dlatego ja bym był za tym, żebyśmy spróbowali,

przynajmniej ten rok, czy te patrole drogówki będą się u nas pojawiały i czy będą
spełniały zadanie, na które będą dodatkowe środki. Ja tylko mam nadzieję, że to nie
będzie patrol drogówki wtedy, kiedy trzeba będzie zabezpieczyć jakąś procesję, czy jakiś
tam korowód czy cokolwiek innego. Dziękuję bardzo.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, ponownie poproszę pana Grzegorza Cyrulika.
RADNY GRZEGORZ CYRULIK
Szanowni państwo, ja zdania nie zmienię, tak jak mówiłem Komisariat Policji
w Pawłowicach tak, ale nie Pszczyna. Szanowni państwo, to czy my damy 30 tysięcy

na Pszczynę czy ich nie damy, to nie zmieni ich podejścia do służby. Oni mają przecież
za obowiązek nie tylko patrolować ulice w Pszczynie, ale mają tak samo za obowiązek
patrolować ulice, drogi gminy Pawłowice i dlatego tak jak mówię, zdania nie zmieniam.
Naszym policjantom tak, współpracujemy bardzo dobrze, ale na to żeby policja -
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drogówka przyjeżdżała i dodatkowe patrole? Często później jeszcze zapłacą mandaty nasi
mieszkańcy, no państwo, nie tędy droga. Mamy inne wydatki, pieniądze się przydadzą
na dofinansowanie do wymiany pieców, tak że cały czas twierdzę nie. Dziękuję bardzo.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, ja ad vocem tylko do pana Grzegorza Cyrulika wypowiedzi. Rozumiem,
że to my określamy, jakie mamy potrzeby, więc to my możemy określić na przykład,
że newralgiczne dla nas jest to lub tamto, a inna sprawa jeżeli policja, że tak powiem,
czy 30 tysięcy dostanie czy nie, to jest bez znaczenia, tak pan określił, to boję się,

że możemy w ten sam sposób pójść do naszej komendy i też powiedzieć, czy im damy
czy nie damy to i tak muszą pracować. Mam nadzieję, że jednak w jakiś sposób można
się tym wszystkim podzielić, bo tak jak mówię, różne miejscowości mają różne potrzeby,

różne niestety problemy.
RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ

Ad vocem wypowiedzi pana radnego Cyrulika. Ja tego nie rozumiem, że Policja
z Pawłowic mandatów nie daje, a policja z Pszczyny, boi się pan, że będzie dawać? Jeżeli
zasłuży ktoś to ma być mandat i koniec i dlatego tak wygląda u nas w kraju, że ci,
co w maseczkach nie chodzą to mandatów nie dostają i coraz to więcej mamy
zarażonych, no i tak trzymać, bardzo dobrze, że Pszczyna właśnie daje mandaty,
a Pawłowice nie będą dawać,tak trzymać. Dziękuję.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN
Dziękuję bardzo, pan Henryk Opacki jeszcze poproszę.
RADNY HENRYK OPACKI

Ja jestem za pozostawieniem pieniędzy dla policjj w Pawłowicach, dziękuję.

PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? zdaje się, że już wyczerpaliśmy
i tak emocjonujący wątek, w związku z tematem. Poproszę o przejście do głosowania nad

podjęciem uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla policji - 12 radnych
zagłosowało za, przeciw było 3 radnych, dziękuję bardzo, Mam nadzieję że jakoś ta nowa

formuła się sprawdzi.
Wyniki imienne:
ZA (12) Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin,
Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł,

Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna
PRZECIW(3) Grzegorz Cyrulik, Karolina Szymaniec-Mlicka, Tomasz Żuchowski
Uchwała nr XXV/268/2021 w sprawie przekazania środków finansowych dla
policji stanowi zał. nr 5 do protokołu.

ZASTĘPCA KOMENDANTA KOMISARIATU POLICJI PAWŁOWICE SEBASTIAN POPIELARZ

Dziękuję bardzo.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję, przechodzimy do punktu 11 w związku z tym, że punkt 10 został skreślony

dzisiaj.

Ad. 11
Punkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Pawłowice w 2021 roku.
Projekt uchwały opiniowały Komisje w dniu 16 marca i wydały pozytywną opinię:
- Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego 6 głosów za i jeden głos przeciw,
- Komisja Działalności Społecznej 5 głosów za, jeden głos wstrzymujący.
Czy ktoś w tym punkcie chciałby podjąć dyskusję? Poproszę pana Andrzeja Szawła.

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ
Dziękuję, ja na komisji zabierałem głos na ten temat, czy jest może pan Wojciech
Bazgier? bo chciałbym, żeby pan przekazał również mieszkańcom, ile kosztowało
za zeszły rok wyłapywanie psów, przebywanie ich w schroniskui ile sztuk tych psów było,
żeby mieszkańcy wiedzieli, że to nie są małe pieniądze. To są bardzo duże pieniążki
i uważam, żebyśmy na przyszłość coś zrobić z tym, czy czipować czy jakąś inną formę
znaleźć, bo tak to nie może być, bo za chwilę dojdzie do tego, że za kilka psów będziemy
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z naszego budżetu wyasygnowywać kwoty do 100 tys. zł. Bardzo proszę żeby pan się na

ten temat wypowiedział, żeby mieszkańcy wiedzieli o co tu chodzi.
KIEROWNIK REF. OCHRONY ŚRODOWISKA I ROLNICTWA WOJCIECH BAZGIER

My jako gmina nie mamy nic do ukrycia pod kątem kwot, jakie przekazujemy. Średnie
kwoty to mniej więcej w okolicach bazują 60 tysięcy złotych, w porywach do 70.
To są takie kwoty, powiedzmy maksymalne. Wiadomo, że oprócz pracownika, który
wyłapuje te psy, są też koszty związane bezpośrednio z lokowaniem psów w schronisku,
opieką weterynaryjną lub też zabiegami weterynaryjnymi związanymi z pomocą dla
zwierząt, które poniosły jakieś czy ucierpiały w wypadkach bezpośrednio drogowych.
Zaznaczam, że przy wypadkach drogowych obowiązuje nas dojazd 24 godziny na dobę
do takiego psa, czyli osoba, która prowadzi wyłapywanie musi być dostępna codziennie
praktycznie, a samo wyłapywanie mieści się w godzinach dziennych, za wyjątkiem świąt
i bezpośrednio niedziel, to bezpośrednio skracamy. Jeśli chodzi o bezpośrednio
wyłapywanie to przebiega bez jakiś problemów. Jak pan zwrócił uwagę pod kątem
czipowania, miałoby to sens, jakby obowiązek istniał w całej Polsce. Fizycznie ustawa
o ochronie zwierząt daje wolną rękę radom gmin czy takie czipowania wprowadzać na
terenie gminy czy nie, tylko zaznaczam, czipowanie byłoby dobrowolne i gmina musi

bezpośrednio pokryć środki finansowe czipowania bezpośrednio zwierząt i też by był
z automatu wydatek. Prawdopodobnie nowe ustawy, które cały czas krążą w projektach
wprowadzą obligatoryjnie czipowanie zwierząt na terenie całej Polski, ale jak wiadomo
ostatnio ustawa nie została podpisana przez Prezydenta i na razie tryb legislacyjny się nie
zakończył. Możliwe, że będzie to objęte pod kątem całej Polski, ale wchodzenie w grę
jako my? a psy będą. Nie będzie obowiązku dla mieszkańca, a psy będą na przykład
przychodzić z terenów gmin ościennych, to na dłuższą metę nie ma dużego sensu.

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ

Tylko te 60 - 70 tysięcy, panie Wojtku, to jest za 36 psów, to ja słyszałem ostatnio na

komisji, czy to się zgadza?
KIEROWNIK REF. OSR WOJCIECH BAZGIER

Od razu panu mówię - 36 to jest efekt, który ląduje bezpośrednio w schronisku. A tu
mówimy o gotowości do wyłapywania, gotowości do przewozu tych psów do schroniska,
w tym jest opieka weterynaryjna każdego psa, którego po prostu wyłapujemy i trafia
bezpośrednio do schroniska. To nie jest sytuacja, że chodzi tylko bezpośrednio
o te 36 psów, i to mówimy o zeszłym roku, bo tak naprawdę ilość psów kształtuje się
w zależności od roku. W poprzednich latach mieliśmy tego więcej, ten rok jest taki
powiem, wręcz obserwujemy pod kątem ilości tych psów wyłapanych jako najniższą.

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ

Dziękuję bardzo panie Wojtku.

PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję. bardzo, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? nie widzę. W takim razie
przechodzimy do podjęcia uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Pawłowice

w 2021 roku.
15 radnych zagłosowało za przyjęciem tej uchwały, dziękuję bardzo.

Wyniki imienne: ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik,
Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki,

Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek,

Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski.
Uchwała nr XXV/269/2021 w sprawie programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy

Pawłowic w 2021 roku stanowizał. nr 6 do protokołu.

Ad-1t2—skresleny

Przechodzimy do punktu 13.
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Ad. 13

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Pawłowice uprawnienia
w zakresie określenia wysokości cen i opłat za usługi z wykorzystaniem z tablic
ogłoszeniowych zamkniętych na terenie gminy Pawłowice. Projekt uchwały został

omówiony przez komisje w dniu 16 marca i uzyskał jednogłośnie pozytywnąopinię:
- Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego przy 8 głosachza,
- Komisji Działalności Społecznej przy 6 głosach za.

Ktoś chciałby poruszyć głębiej ten temat? Nie widzę. W takim razie przechodzimy
do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Pawłowice
uprawnienia w określeniu wysokości cen i opłat za usługi związane z korzystaniem

z tablic ogłoszeniowych zamkniętych na terenie gminy Pawłowice - 15 radnych
zagłosowało za przyjęciem tej uchwały. Dziękuję bardzo.
Wyniki imienne ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:

O Wyniki imienne: ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr
Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk

Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil
Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski

Uchwała nr XXV/270/2021 sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Pawłowice

uprawnienia w zakresie określenia wysokości cen i opłat za usługi
z wykorzystaniem z tablic ogłoszeniowych zamkniętych na terenie gminy
Pawłowice — stanowi zał. nr 7 do protokołu.

Ad. 14
Podjęcie uchwały w sprawie projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania
ścieków na terenie gminy Pawłowice oraz przekazania go do zaopiniowania organowi
regulacyjnemu. Projekt uchwały omawiany przez Komisję Gospodarki Mienia

Komunalnego w dniu 16 marca i uzyskał pozytywną opinię 5 głosami, przy 1 głosie
wstrzymującym się. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? nie widzę.
W takim razie przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie projektu
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Pawłowice oraz

przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnego. Dziękuję bardzo, 13 radnych
zagłosowało za, przy 2 wstrzymującychsię.
Wyniki imienne:

ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena
Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława
Pietrek, Andrzej Szaweł, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Karolina Szymaniec-Mlicka, Krzysztof Woryna
Uchwała nr XXV/271/2021 w sprawie projektu regulaminu dostarczania wody
i odprowadzania ścieków na terenie gminy Pawłowice oraz przekazania go
do zaopiniowania organowi regulacyjnemu stanowi zał. nr 8 do protokołu.

Ad. 15

Przechodzimy w takim razie do punktu 15. czyli podjęcie uchwały w sprawie
przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu uchwały dotyczącej zmian w statutach
sołectw. Na posiedzeniu w dniu 16 marca omawiano powyższy projekt uchwały, który

uzyskał opinie:
- Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego pozytywną 7 głosami za, przy 1 głosie
wstrzymującym,

- Komisji Działalności Społecznej pozytywnąprzy 6 głosach za, czyli jednogłośnie.
Czy ktoś chciałby zabrać głos w tej kwestii? Nie widzę, w związku z tym możemy przejść
do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji
społecznych projektu uchwały dotyczącej zmian w statutach sołectw.

14 radnych głosowało za, 1 wstrzymał się. Dziękuję bardzo
Wyniki imienne: ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik,
Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki,
Bogusława Pietrek, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna,
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Tomasz Żuchowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Andrzej Szaweł.
Uchwała nr XXV/272/2021 w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych
projektu uchwały dotyczącej zmian w statutach sołectw stanowi zał. nr 9

do protokołu.

Ad. 16
Przechodzimy do punktu 16. czyli podjęcia uchwały w sprawie statutu Młodzieżowej Rady
Gminy Pawłowice. Projekt uchwały został zaopiniowany przez Komisję Działalności

Społecznej 16 marca i uzyskał pozytywną opinię jednogłośnie 6 głosów za.
Czy ktoś chciałby podjąć dyskusję w tym punkcie? Nie widzę, w związku z tym możemy
przejść do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie statutu Młodzieżowej Rady
Gminy Pawłowice - 15 radnych zagłosowało za przyjęciem tej uchwały, dziękuję bardzo.
Wyniki imienne: ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik,
Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki,
Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek,

Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski
Uchwała nr XXV/273/2021 w sprawie statutu Młodzieżowej Rady Gminy

Pawłowice stanowi zał. nr 10 do protokołu.

Ad. 17

Przechodzimy do punktu 17. czyli podjęcia uchwały w sprawie poparcia apeli dotyczących
lecznictwa uzdrowiskowego. Ten projekt uchwały również został zaopiniowany w dniu
16 marca i uzyskał opinie:
- Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego jednogłośnie pozytywną 7 głosów za,
- Komisji Działalności Społecznej jednogłośnie pozytywną przy 6 głosach za.
Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę, w takim razie przechodzimy
do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie poparcia apeli dotyczących lecznictwa
uzdrowiskowego. Dziękuję bardzo, 15 radnych zagłosowało za przyjęciem tej uchwały.

Wyniki imienne: ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik,
Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki,

Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek,

Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski.
Uchwała nr XXV/274/2021 w sprawie poparcia apeli dotyczących lecznictwa

uzdrowiskowego stanowi zał. nr 11 do protokołu.

Ad. 18.
Punkt 18 to podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji wielokrotnej w zakresie
masowych szczepień przeciwko wirusowi Sars-CoV-2. Projekt uchwały został

zaopiniowany przez:
- Komisję Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 17 marca i uzyskał opinię pozytywną -

jednogłośnie 5 głosów za,

oraz w dniu 23 marca przez:
- Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego wydano opinie pozytywną 7 głosów za, przy

2 głosach wstrzymujących się, oraz

- Komisją Działalności Społecznej - wydano pozytywną 5 głosów za, przy 1 głosie

wstrzymującym.

Czy ktoś chciałby podjąć dyskusję w tym temacie? Nie widzę, w związku z tym głosujemy
nad podjęciem uchwały w sprawie przekazania petycji wielokrotnej w zakresie masowych
szczepień przeciwko wirusowi Sars-CoV-2 - 12 radnych zagłosowało za, 1 radnyh

przeciw, a 2 wstrzymało się od głosu, dziękuję bardzo.
Wyniki imienne: ZA (12) Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin,

Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Karolina Szymaniec-
Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski

PRZECIW (1) Grzegorz Cyrulik
WSTRZYMUJĘSIĘ (2) Dariusz Czakon, Andrzej Szaweł
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Uchwała nr XXV/275/2021 w sprawie przekazania petycji wielokrotnej
w zakresie masowych szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 stanowi

zał. nr 12 do protokołu.

Ad. 19
Przechodzimy do punktów 19. czyli podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku
od nieruchomości grup przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu
w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu

Covid-19. Ten temat był podjęty dzisiaj i uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarczej
i Komisji Społecznej. Czy ktoś chciałby podjąć wątek? Nie widzę, w związku z tym proszę
o głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zwolnień z podatku

od nieruchomości grup przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu
w związku z negatywnymi konsekwencjami ekonomicznymi z powodu Covid-19.

15 radnych zagłosowało za, dziękuję.
Wyniki imienne:
ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena
Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława
Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof

Woryna, Tomasz Zuchowski
Uchwała nr XXV/276/2021 w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości
grup przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu
w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu

Covid-19 stanowi zał. nr 13 do protokołu.

Ad. 20
Przechodzimy do punktu 20. czyli informacji pana Wójta i przewodniczącego Rady.

Panie Wójcie proszę o zabranie głosu.
WOJT FRANCISZEK DZIENDZIEL

Dziękuję bardzo radnym za przyjęcie projektów uchwał, a na najbliższy czas - zbliżają się
święta, mamy wielki tydzień, święta wielkanocne, z tej okazji chciałem złożyć życzenia
wszystkim mieszkańcom, pomyślnych, zdrowych, jeszcze raz zdrowych Świąt

Wielkanocnych, wszystkiego dobrego.

PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

Dziękuję bardzo, ja ze swej strony, w imieniu Rady, chciałbym podziękować wszystkim
za przesłane życzenia naszej Radzie, chciałbym również życzyć wszystkim mieszkańcom
naszej gminy, świąt z dala od jakichkolwiek chorób, nie tylko związanych z covidem
i chciałbym również życzyć zdrowia i cierpliwości, byśmy wspólnymi siłami i pomagając
sobie wzajemnie dotrwali do lepszych czasów. Dziękuję.

Ad. 21
Przechodzimy do punktu 21 - Wolne głosy i wnioski. Czy ktoś chciałby poruszyć jakieś

temat?

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ

Nie będziemynic poruszać przed świętami.
PRZEWODNICZĄCY DAMIAN HERMAN

W związku z tym myślę, że mogęjuż przejść do punkt 22.

Ad. 22
Zamykam XXV sesję Rady Gminy Pawłowice. Dziękuję.
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